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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2014 

konaného dne 21. 5. 2014 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Vrzal Miloslav 

2. Šmardová Hana 7. Procházka Jan 

3. Antonín Pavel 8. Kaňkovský Vít 

4. Houser Jaroslav 9. Wasserbauer Stanislav 

5. Bambasová Jaroslava  

 
Omluveni: 

1. Janoušková Marcela 4. Libus Petr 

2. Černý Radek 5. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

3. Preininger Tomáš  

 
Hosté: 

1. Škoda Ondřej (Nemocnice Jihlava) 3. Talpa David (odbor zdravotnictví) 

2. Šlajchrtová Svatava (VZP ČR Regionální 
pobočka Brno) 

 

 
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Onkologické centrum, Iktové centrum, Kardiocentrum - aktuální stav, výhled do budoucna; 
5. Setkání s VZP; 
6. Závěr. 
 
1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise 
je usnášeníschopná. 
 
2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 8 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
4. Onkologické centrum, Iktové centrum, Kardiocentrum - aktuální stav, výhled 

do budoucna 
 David Talpa omluvil zástupce kardiocentra a iktového centra nemocnice Nového Města 
na Moravě a Lukáš Kettner požádal pana Talpu, aby zástupci těchto center byli pozváni 
na některé z dalších jednání.  
 
Ondřej Škoda, primář neurologického oddělení Nemocnice Jihlava, pohovořil o iktovém centru 
Nemocnice Jihlava. Iktové centrum drží výkonnost roku 2013, došlo zde i ke kvalitativnímu 
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zlepšení – kompromis mezi odbornou stránkou a ekonomickou stránkou. Iktové centrum provádí 
přednemocniční péči – triáže. Je zde „iktový telefon“ pro komunikaci se záchrannou službou.  
 
Lukáš Kettner se dotazuje, jestli ekonomická stránka, nebrání každému pacientovi, který splňuje 
kritéria k trombolýze, v dostupnosti  této léčby. 
Ondřej Škoda odpověděl, že finanční náklady na léčbu pacientů trombolýzou jsou vysoké. 
Úhrada je stejná jako u pacienta, který tuto léčbu neabsolvuje. Všichni indikovaní pacienti jsou 
do iktového centra přijímáni. 
 
Lukáš Kettner konstatuje, že na jednání týkající se vzniku iktového centra, pojišťovny neodmítli 
úhradu péče těchto center. Tudíž by tato problematika měla být s pojišťovnami jednána. Ondřej 
Škoda doplňuje, že platby probíhají dle úhradové vyhlášky, je vyloučeno, že pacientovi 
z ekonomického hlediska není poskytnuta potřebná léčba. Měla by být bonifikace na tyto 
náročné pacienty. Financování je třeba optimalizovat a zlepšit 
Antonín Pavel doplňuje, že na jednání s MZ zaznělo, že centra, která činnost provozují 
dlouhodobě, by neměla stále dokola svoji činnost obhajovat.  
 
Za půl roku bylo v iktovém centru jihlavské nemocnice hospitalizováno 250 pacientů s mozkovou 
příhodou, z toho 70% na JIP, provedeno 26 trombolýz (10,4%). Průměr pro celou ČR je 10,6%. 
Ondřej Škoda doplnil údaje i za iktové centrum Nemocnice Nové Město na Moravě, kde bylo 
za stejné časové období hospitalizováno cca 150 pacientů a provedeno 8 trombolýz. Je to také 
z důvodu, že Jihlava je spádová pro větší oblast. 
 
Jan Procházka se dotazuje na % krvácivých komplikacích u trombolýz. Ondřej Škoda reaguje, 
že jde o 7 – 12%. 
 
5. Setkání s VZP; 
Svatava Šlajchrtová omluvila ředitele VZP. 
Informovala o plánu stabilizace zdravotnictví Ministerstva zdravotnictví, jehož záměrem je: 

- zveřejňování smluv s poskytovateli na www stránkách VZP (cca 700 organizací; Základní 
smlouva + úhradové dodatky). Bude pokračovat na jednotlivé ambulance; 

- Pojišťovny si nebudou přetahovat pojištěnce; 
- V Kraji Vysočina a Jihomoravském kraji běží pilotní program v oslovování pacientů 

(zákonných zástupců) v oblasti pediatrie (zachování věrnosti, zisk nových pojištěnců); 
- Nebudou uplatňovány regulace za léky a vyžádanou péči za rok 2013 (Gynekologové, 

praktiční lékaři a ambulantní specialisté - výjimka regulace vyšší než 200 tis. Kč). 
Důvodem je stabilizace pojistného kmene, znevýhodnění oproti ostatním pojišťovnám, 
více financí pro poskytovatele, vzdělávání lékařů); 

- V roce 2013 bylo uhrazeno 138 mld. Kč a pro rok 2014 je plánováno uhradit 142 mld. Kč. 
- Vyšší hodnota bodu nad rámec vyhlášky (Gynekologové, praktiční lékaři a ambulantní 

specialisté) 
 
Propojištěnost v Kraji Vysočina 
82 % pojištěnců Jihlava 
81% pojištěnců Pelhřimov 
74% pojištěnců Třebíč 
66% pojištěnců Havlíčkův Brod 
65% pojištěnců Žďár nad Sázavou 
 
Oproti roku 2013 došlo u VZP k úbytku o 162 pojištěnců. 
 
Další opatření VZP: 

- Snížení provozních výdajů a přídělů do rezervních fondů 
- Zřízení komise pro nákup drahých nástrojů (CT, magnetické rezonance) 
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- Protonové centrum – není uzavřena smlouva (v zahraničí) 
 
Aktivity pojišťovny pro klienty 

- Finanční příspěvky pro členy Klubu pevného zdraví (Od 1. 7. 2014 příspěvky 
pro ceriatrie) 

 
Úhrada iktového centra 

- Úhrada dle úhradové vyhlášky (výkony hrazené z části) 
- úhradová vyhláška je takto nastavena, tato péče je ve vyúčtování zohledňována. 

Možnost pro zlepšení situace by mohla být v oslovení asociace nemocnic. 
 
Svatava Šlajchrtová informovala na základě dotazů: 

- O projektech v rámci programu prevence; 
- Svatava Šlajchrtová požádala o doklad o zápise do věstníku pro případ vzniku 

Intermediárnímu centra perinatální péče v Havlíčkově Brodě; 
- Možnost rozšíření kapacity magnetické rezonance – VZP se vyjádří písemně a OZ 

připraví informace ohledně kapacit magnetických rezonancí v kraji; 
- CT je v jednání; 
- Ohledně kataraktů nejsou evidovány stížnosti ani žádosti;  
- Dodržování úhradové vyhlášky ohledně racionální preskripce nemocnic – zohledňování 

nemocnic ve vyúčtování; 
- VZP uzavírá nové smlouvy s lékaři - OZ bude informovat členy o tabulce s novými 

smlouvami od VZP; 
- Problematika věkového složení stomatologů, praktických lékařů, pediatrů a nezájmu 

nových lékařů. Je třeba nastavit nové podmínky vzdělávání v ČR; 
- Ředitelé nemocnice v Kraji Vysočina k 30. 4. podepsali základní smlouvy dle úhradové 

vyhlášky – VZP bude informovat; 
- Revizní lékaři – systém je roztříštěný; 
- Co se týče regulace pacientů proti zneužití preskripce lékařů, aby si nepořizovali léčiva, 

která nepotřebují, nejsou prováděny kontroly osobních účtů pacientů. 
- Regulační poplatky za lůžkovou péči budou zdravotnickým zařízením doplaceny. 

Mechanismus výpočtu není znám; 
- informovala o jednáních VZP s řediteli nemocnic. Témata jsou vždy dopředu dohodnuta 

a obě strany se připraví. VZP se snaží chovat vstřícně. Z těchto jednání jsou pořizovány 
oficiální zápisy. 

 
Dále přítomní diskutovali a shodli se, že by měly být určeny spádové oblasti pro příjem akutních 
pacientů z nemocnic Kraje Vysočina do fakultních nemocnic mimo kraj. VZP by měla být v tomto 
problému nápomocna a tuto péči finančně zajistit – vznik oficiálního dokumentu s určením 
spádových nemocnic. 
Dne 19. 5. 2014 byl na MZ datovou schránkou doručen dopis s dotazem na řešení situace 
spádovosti. 
VZP by měla uhradit výkony, které nelze v kraji zajistit nebo připravit podmínky, tak aby byl 
výkon v kraji možný provést. 
OZ požádá ředitele, aby sepsali výkony, které nelze v nemocnicích v kraji poskytovat. Po té 
bude jednáno s příslušnými orgány, na které poskytovatele se obrátit – měla by informovat VZP. 

 
 

5. Diskuze, různé 
David Talpa informoval o přípravě aktualizace Programu rozvoje kraje (programová část), 
připomínky k prioritní oblasti 2 Zdravotnictví a sociální služby, volnočasové aktivity členové 
zašlou do 14 dní na e-mail vedoucí OZ Ing. Měrtlové: mertlova.s@kr-vysocina.cz  .  

http://www.nemji.cz/intermedialni-centrum-perinatalni-pece/d-4866/p1=4124
mailto:mertlova.s@kr-vysocina.cz
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Vít Kaňkovský informoval o jednání s náměstkem MZ a proděkanem lékařské fakulty. Vyzval ke 
sdělení podnětů k systému vzdělávání lékařů. Pavel Antonín doplnil  informace z jednání komise 
při MZ (úbytek základních kmenů, specializační atestace, specializační kurzy).  
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 6/2014 se uskuteční ve středu  
18. června 2014 od 16:00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, 
Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
Doplnění informace Svatavy Šlajchrtové, telefonicky, dne 22. 5. 2014: 
dodatky ke Smlouvám podepsaly v tuto chvíli: 

- Nemocnice Jihlava 
- Nemocnice Pelhřimov 
- Nemocnice Havlíčkův Brod 
- Nemocnice Třebíč 

 
Jedinou nemocnicí, která neakceptovala podmínky (nepodepsala) uvedené v dodatku ke 
Smlouvě je Nemocnice Nové Město na Moravě. 
 
6. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
David Talpa 
odboru zdravotnictví krajského úřadu 
 
Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 22. 5. 2014 


